
Inspraak

Ik ben Elvira van Santvoort en woon in de polder van Maren Kessel en ik heb 
een huisartspraktijk in Oss.

Gezondheid is mijn passie en is een van de allerbelangrijkste zaken waar het 
hier over gaat.  Dat er door windturbines een heleboel schade kan ontstaan aan 
de gezondheid van Ossenaren door windturbines. Ik kom op voor mijn 
levensvreugde, mijn welzijn en mijn mentale en lichamelijke gezondheid! Ik heb 
geen zin om patiënt te worden.

Natuur en dieren zijn mijn passie: Ik ben al vanaf mijn 18 e lid van het wereld 
natuurfonds, ik eet geen vlees, ik koop zonnepanelen, kortom ik probeer mijn 
steentje bij te dragen aan verbetering van het klimaat en natuur en dus ook 
aan dat ene woord euuuh duurzaamheid.

Windenergie dat is toch schoon, kosteloos en duurzaam.

Waarom zou ik als natuurliefhebber en persoon die me in wil zetten voor 
klimaat verbetering daar tegen zijn?

Nou, Ik veranderde van gedachte nadat ik me ben gaan verdiepen in 
windturbines en stuitte op de nadelige effecten voor omwonenden en de 
natuur. 

Uit steeds meer wetenschappelijk onderzoek over windturbines blijken 
schadelijk gezondheidseffecten. Dit maakt dat ik niet anders kan dan 
concluderen dat er een zeer reële kans is op schade, vooral voor de 
polderbewoners, de dorpen en de westkant van de stad Oss.  Ik wil de 
commissie er dan ook op wijzen dat ze dus serieus moeten kijken naar de te 
verwachten hinder en schade voor de gezondheid door windturbines. 

Ik wil net als mijn collega van Manen uit Den Bosch die een stuk schreef in 
medisch contact in 2018 onder de kop : “”Windmolens maken wel degelijk ziek 
“”pleiten voor het voorzorgprincipe! 

Neem maatregelen om de bevolking tegen potentieel gevaar te beschermen. 

Doe juist eerst nog meer onderzoek naar de effecten en laat bewoners meer 
participeren en niet alleen een handvol boeren die er aan verdienen en 
daardoor totaal niet meer ontvankelijk zijn om naar de mening, ideeën, laat 
staan naar bezwaren van dorpsgenoten te luisteren. 



Luister naar de verontruste dorp inwoners.

Ik ben dus ook grond eigenaar in het buitengebied, tussen de boeren, zou dus mee 
kunnen participeren en investeren in wind turbines, maar dat wil ik niet. De 
gezondheid van mijn gezin en anderen vind ik belangrijker dan geld.

Waarom ben ik eigenlijk, net als een heleboel andere niet- boeren, niet door het 
windcollectief benaderd? Zij geven in hun schrijven aan dat dit zo is, maar dit is 
pertinent niet waar! Blijkbaar hoort mijn gezin als niet -agrariër bij voorbaat niet bij 
de club. Ook is er niet of nauwelijks proactief door het windcollectief gevraagd aan 
de inwoners van de dorpen, om mee te denken of te praten. Best laf, maar vooral 
een slechte zaak.

Discussies zijn nodig om juist met z’n allen er voor te zorgen dat we geen tweespalt 
in de dorpen krijgen tussen voor- en tegenstanders van windturbines. “Wij zijn in 
the lead” hoor ik een van die boeren nog zeggen tijdens een informatie avond 
in Maren Kessel. Respectloos en arrogant. Zijn zij bang hun centjes te verliezen? 
Uiteraard. 

Dergelijke (wij zijn in the lead) uitspraken maakt de weerstand nog groter.

De zorgen bij de bewoners nog groter.

Nu al gezondheidsschade. Naast de negatieve gezondheidseffecten van de licht -en 
geluidhinder van windmolens is er namelijk dus nu al ziekmakende stress.

Is Oss echt een moderne gemeente? Een gemeente die durft te wachten en op zoek 
te gaan naar innovatie die minder nadelige gevolgen heeft voor haar inwoners. 
Investeren in andere vormen van energie transitie die aankomende jaren verder 
ontwikkeld worden. 

Als bewoner van het prachtige buiten gebied van Maren Kessel hoop ik van harte dat 
de gemeente Oss het lef heeft om geld, tijd en moeite te stoppen in het samen 
zoeken met haar burgers naar alternatieven op het gebied van duurzaamheid en 
energie besparing. Alle inwoners van Oss moeten een bijdrage leveren aan de 
verduurzaming maar allen zouden er ook iets aan moeten hebben!  U als gemeente 
moet zorgen voor samenspraak en het voorkomen van ellende. Er zijn al prachtige 
initiatieven van de gemeente in het kader van duurzaamheid versterk deze! 

Een gemeente solidair met al haar inwoners, juist ook met die van de dunner 
bevolkte regio’s waar mens en dier ernstig benadeeld worden en slechts een handvol 
mensen windturbines wensen alleen maar omdat zij er financieel profijt van hebben. 

advies commissie: Doe het licht niet uit voor de polder maar laat de wind 
van een andere kant waaien?!

Adviseer tegen ziekmakende en uiteindelijk weinig duurzame grote 
windturbines! Voorkom hinder en gezondheidsschade.



Adviseer andere opties: zoals besparing in het verbruik van energie, de 
import van groene vormen van energie van elders uit Europa, 
zonnepanelen op hoge gebouwen en lange platte daken, kleine verticale 
flat windturbines en meer.

Geen  mega windturbines in een van werelds grootste polders.

Dank u wel voor uw aandacht

Link:
https://eenvandaag.avrotros.nl/item/windmolens-steeds-krachtiger-en-te-vaak-dichtbij-
woonwijken-terwijl-dat-helemaal-niet-nodig-is/
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